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Jegyzőkönyv 

Készült Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Szociális és 
Egészségügyi Bizottságának 2023. február 21. napján a Városháza Konferencia 
termében megtartott 2. rendes üléséről. 

Jelen vannak: Egészségügyi és Szociális Bizottság tagjai 
Agócs Lászlóné 
Füsti-Molnár István 
Hornyik László Károly 
Krausz Jánosné 
Bódi Szilvia 
Dr.Chomiak Waldemar 

a bizottság elnöke 
a bizottság tagja 
a bizottság tagja 
a bizottság tagja 
a bizottság tagja 
a bizottság tagja 
a bizottság tagja Dr. Szabó Andrea 

Lencséné Szalontai Mária jegyzőkönyvvezető 
valamint a mellékelt jelenléti ív alapján. 

Agócs Lászlóné: 
Köszöntötte a megjelenteket, megállapította, hogy a bizottság 7 tagjából 7 fő jelen 
van, a bizottság határozatképes. Az ülést megnyitotta és javaslatot tett a napirendre 
a kiküldött meghívó szerint, valamint javasolta, hogy a jegyzőkönyvet az elnök mellett 
Krausz Jánosné bizottsági tag írja alá. 

Nyílt ülés: 
1. Az Önkormányzat 2022. évi költségvetési rendeletének módosítása (4) 
2. Az Önkormányzat 2023. évi költségvetési rendeletének megalkotása (6) 
3. „Az év családja Szentesen" díj alapításáról és adományozásának rendjéről 

szóló önkormányzati rendelet megalkotása (8) 
4. A születési támogatásról szóló önkormányzati rendelet megalkotása (9) 
5. Szentes Város Önkormányzata Bölcsődéje szakmai programjának módosítása 
6. Szentesi Családsegítő Központ szabályzatainak módosítása 
7. Intézményi beszámolók 
8. Egyebek 

Megkérdezte, van-e valakinek javaslata a napirendre vonatkozóan. 
Megállapította, hogy más javaslat nem volt, kérte a bizottságot, aki a javasolt 
napirendet és a jegyzőkönyvet aláíró személyt elfogadja, szavazatával jelezze. 

A Szociális és Egészségügyi Bizottság a napirendet és az aláíró személyét 
egyhangúlag - 7 igen szavazattal - elfogadta, és az alábbi határozatot hozta: 

5/2023. (11.21.) Szoc. 
Tárgy: Napirend 

H A T Á R O Z A T 

A Szociális és Egészségügyi Bizottság az ülés napirendjét az alábbiak szerint 
határozta meg: 
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Nyílt ülés: 
1. Az Önkormányzat 2022. évi költségvetési rendeletének módosítása (4) 
2. Az Önkormányzat 2023. évi költségvetési rendeletének megalkotása (6) 
3. „Az év családja Szentesen" díj alapításáról és adományozásának rendjéről 

szóló önkormányzati rendelet megalkotása (8) 
4. A születési támogatásról szóló önkormányzati rendelet megalkotása (9) 
5. Szentes Város Önkormányzata Bölcsődéje szakmai programjának módosítása 
6. Szentesi Családsegítő Központ szabályzatainak módosítása 
7. Intézményi beszámolók 
8. Egyebek 

A jegyzőkönyvet aláíró bizottsági tag Krausz Jánosné. 

1. Az Önkormányzat 2022. évi költségvetési rendeletének 
módosítása (4) 

Agócs Lászlóné: 

Megkérdezte az előterjesztőt, hogy kiegészítése van-e? 

Balogh Imre: 
Az utolsó negyedév tetemes változásait tartalmazza az előterjesztés, ami a 
költségvetés főösszegét nem érintő források közötti technikai módosítások 
átvezetése, amely a beszámolóhoz szükséges. 
Agócs Lászlóné: 
Megkérdezte kérdése, véleménye kinek van? Megállapította, hogy kérdés, vélemény 
nem volt. Kérte a bizottság tagjait, aki az előterjesztést elfogadásra javasolja, 
szavazatával jelezze. 

A Szociális és Egészségügyi Bizottság az előterjesztést egyhangúlag - 7 igen 
szavazattal - elfogadásra javasolta és az alábbi határozatot hozta: 

6/2023.(11.21.) Szoc. 
Tárgy: Az Önkormányzat 2022. évi költségvetési rendeletének módosítása (4) 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Szociális Bizottsága megtárgyalta 
„Az Önkormányzat 2022. évi költségvetési rendeletének módosítása" című 
előterjesztést és egyhangúlag elfogadásra javasolja a Képviselő-testület számára. 

2. Az Önkormányzat 2023. évi költségvetési rendeletének 
megalkotása (6) 

Agócs Lászlóné: 
Megkérdezte az előterjesztőt, hogy kiegészítése van-e? 

H A T Á R O Z A T 
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Balogh Imre: 
Nagyon nehéz volt a költségvetési terv összeállítása, feszített bevételi tervet 
tartalmaz. Bizonytalan bevételeket is figyelembe vettek ahhoz, hogy az 
intézményeknél a minimális működési költségek meg legyenek. A szociális ágazatot 
érintően a pénzbeli segélyek lettek megszorítva az előző évekhez képest, a többi 
támogatás változatlan maradt. 
Várják a félévet, akkor történnek meg a remélhetőleg pozitív változások. A 
fejlesztések tekintetében csak a korábban vállalt fejlesztések valósulhatnak meg. 

Dr. Szabó Andrea: 
Megkérdezte, hogyha azok a bevételek, amelyek bizonytalanul vannak betervezve 
és nem folynak be, akkor van-e erre vészforgatókönyv? 

Balogh Imre: 
Konkrétan nincs, erre van a tartalék, amit csak akkor használnak fel, ha a bevételek 
meg lesznek. 

Dr. Chomiak Waldemar: 

Mekkora az az összeg, ami bizonytalanul van tervezve? 

Balogh Imre: 
Megközelítőleg 5-600 mFt-ról van szó. Ebből pld. 160 mFt az Üdülőközpont 
többletéhez ígért kormányzati támogatás, 200 mFt az iparűzési adó tervszáma, mivel 
nem tudni, hogyan érinti a vállalkozásokat a külső gazdasági helyzet. A 
legbizonytalanabb a minimálbér emelkedéséhez kapott támogatás, ami 200 mFt-os 
tétel, amit az elmúlt 3 évben kapott az önkormányzat, most azonban semmi 
tájékoztatás nem jött még ezzel kapcsolatosan. 
Dr. Chomiak Waldemar: 
Megkérdezte, hogy az önkormányzati fenntartású intézmények közül melyik kerül a 
legtöbbe az önkormányzatnak? 

Balogh Imre: 
A legnagyobb 450 mFt a Városellátó, 368 mFt az Üdülőközpont + 50 mFt a 
Képviselő-testület által korábban átvállalt hiteltörlesztés. A kormány ígérete szerint a 
368 mFt-ból 410 mFt-ot megkap az önkormányzat. Új tételként jelent meg az 
általános iskolai konyhák működtetése 27 mFt-tal, az Energia Kft-nek nem kell 
támogatás, a Szentesi Életnek 2-3 mFt-tal több, mint a tavalyi támogatási összeg. 

Dr. Chomiak Waldemar: 
Megjegyezte, hogy vannak nem kötelező szolgáltatást nyújtó intézmények, látja, 
hogy milyen borotvaélen táncol a költségvetés, ezért jónak tartaná, ha lenne 
vészforgatókönyv arra az esetre, ha valami baj történne. 

Agócs Lászlóné: 
Elmondta, hogy eddig még nem kellett bezárni semmit. Sok helyen a könyvtár, a 
színház is bezárt. Jelenleg a színház is működik, az üdülőközpont sem zárt be az 
élsportolók miatt. A tálalókonyhákat is fel kell újítani, 2012-ben vette át a Tankerület, 
azóta nem történt benne semmi, a Gimnázium konyhája is benne van a 



költségvetésben. A szociális területen ha nem elegendő a pénz, akkor 
átcsoportosítással meg lehet oldani. 

Agócs Lászlóné: 
Megállapította, hogy több kérdés, vélemény nem volt. 
Megkérte a bizottság tagjait, aki a költségvetési rendelet elfogadását támogatja, 
szavazatával jelezze. 
A Szociális és Egészségügyi Bizottság a költségvetési rendeletet - 7 igen 
szavazattal- elfogadta, és az alábbi határozatot hozta: 

7/2023. (11.21.) Szoc. 
Tárgy: Az Önkormányzat 2023. évi költségvetési rendeletének megalkotása (6) 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Szociális Bizottsága megtárgyalta 
„Az Önkormányzat 2023. évi költségvetési rendeletének megalkotása" című 
előterjesztést és egyhangúlag elfogadásra javasolja a Képviselő-testület számára. 

3. „Az év családja Szentesen" díj alapításáról és adományozásának 
rendjéről szóló önkormányzati rendelet megalkotása (8) 

Agócs Lászlóné: 

Megkérdezte az előterjesztőt, hogy kiegészítése van-e? 

Lencséné Szalontai Mária: 
Elmondta, hogy mind az irodavezető, mind a helyettese beteg, ezért tájékoztatja ő a 
bizottságot. Az év családja díj nem ismeretlen a bizottság előtt, hiszen 2013-ban már 
egyszer megalapította a Képviselő-testület. Két évben adták át a díjat, majd a 
harmadik évben már csak egy pályázat érkezett, ezért a Képviselő-testület a díj 
megszüntetéséről döntött. 
Most ismét azt a feladatot kapták, hogy készítsék el a tervezetet. Véleménye szerint 
annak idején nagyon jó eljárási szabályokat dolgoztak ki, így gyakorlatilag az került 
átültetésre a jelenlegi tervezetbe. 
Hornyik László Károly: 
Az előzetesen véleményezők sorába fel kellene venni a Szentesi Anyu facebook 
csoportot, mert ott is sok ötletet lehet találni, és már más világot élünk. 

Lencséné Szalontai Mária: 
Kérte, hogy fejtse ki, mert nem igazán érti az elképzelést. Pályázni a mellékletben 
szereplő adatlapon lehet. 

Hornyik László Károly: 

Tegyék közzé a Szentesi Anyu oldalon a pályázati adatlapot. 

Lencséné Szalontai Mária: 
Elmondta, hogy természetesen minden városi felületen - honlap, mozaik stb. -
megjelentetik a pályázati felhívást, így valószínűleg erre az oldalra is el fog jutni. 

H A T Á R O Z A T 
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Hozzátette, hogy fontosnak tartaná, hogy a bizottság, vagy a testület abban az évben 
mutassa is be, hogy miért lett az év családja az a család, aki megkapta a díjat, mert 
csak akkor lehet továbbvinni a mintát, ha be is mutatják a család értékeit. 

Két fontos kérdése van ennek a dolognak. Az egyik, hogy valóban legyenek 
családok, a másik pedig a pályázat elbírálása. Nehéz a bírálat, mert ami nekem 
tetszik, az nem biztos, hogy másnak is. Az előkészítő csapatban benne van a 
családsegítő is, és más szervek. Nem biztos, hogy jó, mert például a családsegítő is 
javasolhat családot, aztán meg bírál is. Javasolta, hogy a mindenkori bizottság tagjai 
döntsenek a díjról. 

Lencséné Szalontai Mária: 
A felvetésre javasolta a bizottságnak, hogy a rendelet-tervezet 2. § (1) bekezdése 
kerüljön törlésre, és így a Képviselő-testületnek a két bizottság, a Szociális és a 
Művelődési Bizottság tesz javaslatot. 

Agócs Lászlóné: 
Megállapította, hogy több kérdés, vélemény nem volt. 
Megkérte a bizottság tagjait, aki a 2. § (1) bekezdés törlésével támogatja a rendelet-
tervezet elfogadását, szavazatával jelezze. 
A Szociális és Egészségügyi Bizottság a rendelet-tervezetet - 6 igen és 1 
tartózkodás mellett- elfogadta, és az alábbi határozatot hozta: 

8/2023. (11.21.) Szoc. 
Tárgy: „Az év családja Szentesen" díj alapításáról és adományozásának rendjéről 
szóló önkormányzati rendelet megalkotása (8) 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Szociális Bizottsága megtárgyalta 
„Az év családja Szentesen" díj alapításáról és adományozásának rendjéről szóló 
önkormányzati rendelet megalkotása,, című előterjesztést és 6 igen és 1 
tartózkodás mellett elfogadásra javasolja a Képviselő-testület számára azzal, 
hogy a rendelet tervezet 2. § (1) bekezdése kerüljön törlésre. 

4. A születési támogatásról szóló önkormányzati rendelet 
megalkotása (9) 

Agócs Lászlóné: 

Megkérdezte az előterjesztőt, hogy kiegészítése van-e? 

Lencséné Szalontai Mária: 
Szentes város is szeretne hozzájárulni a gyermekek születésével kapcsolatos 
kiadásokhoz, ennek mentén született a rendelet-tervezet. 
Elmondta, hogy nem alanyi jogon fog járni a támogatás, hanem kérni kell a Szociális 
Irodán, csatolva a család jövedelemigazolásait. így gyakorlatilag szociális 
támogatásként kerül megállapításra, ennek következtében az önkormányzatnak sem 
kell járulékot fizetni és a családok is adómentes bevételként jutnak hozzá. 

Gál Antal: 

H A T Á R O Z A T 



Fő kitétel, hogy a gyermek születését megelőző 12 hónapban a szülőknek szentesi 
lakóhellyel kell rendelkezni, ezzel biztosítanák azt, hogy valóban a szentesi családok 
kapják meg a támogatást. Ezt még a védőnővel is igazoltatniuk kell, hogy 
életvitelszerűen itt laknak, a védőnő itt gondozza a családot. A gyermek születését 
követő 3 hónapon belül lehet majd igényelni a támogatást. 

Hornyik László Károly: 
Hogyan kapják kézhez? 

Lencséné Szalontai Mária: 
A kérelem nyomtatványon jelölhetik meg a szülők, hogy folyószámlára történő 
utalással, vagy postai úton kérik a kifizetést. 

Füsti-Molnár István: 
Csatlakozik hozzá, valamilyen átadás? 

Lencséné Szalontai Mária: 
Az átadás vonatkozásában a polgármester úr dönt, hogy milyen formában köszönti a 
családokat. 

Krausz Jánosné: 
Kérte, hogy megfelelő tájékoztatással legyen az önkormányzat a támogatással 
kapcsolatban, mert már sokan érdeklődnek felőle. 

Agócs Lászlóné: 
Polgármester úr már nyilatkozott ezzel kapcsolatban a Szentesi Életben, ezért voltak 
már az előzetes érdeklődések. 

Gyermán-Dobai Mária: 
Megkérdezte, hogy milyen igazolás kell a védőnőktől? Ők nem jogosultak az 
igazolványok ellenőrzésére. 

Lencséné Szalontai Mária: 
Elmondta, hogy semmiféle igazolványt nem kell kérni, a védőnő azt igazolja, hogy a 
család azon a címen, amit a család megjelölt a nyomtatványon, a gondozásában áll, 
életvitelszerűen ott lakik. 

A kérelem nyomtatvány azt is tartalmazza, hogy kérelmező hozzájárul a szükséges 
adatai kezeléséhez a születési támogatás megállapításához. 

Hornyik László Károly: 
Hogyan lesz azokkal, akiknek az állandó lakóhelyük itt van, de életvitelszerűen nem 
itt élnek, itt fogják igényelni a támogatást.? 

Lencséné Szalontai Mária: 
Pont ezért szükséges a védőnő igazolása, mert a gondozás keretében ő tudja 
igazolni, hogy életvitelszerűen itt lakik. 
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Agócs Lászlóné: 
Kiegészítette, hogy a nyomtatványt a Polgármesteri Titkárság fogja kiküldeni a 
szülőknek, azt kell visszajuttatni a Szociális Irodára. 

Megállapította, hogy több kérdés, vélemény nem volt. 
Megkérte a bizottság tagjait, aki a rendelet-tervezet elfogadását javasolja, 
szavazatával jelezze. 
A Szociális és Egészségügyi Bizottság a rendelet-tervezetet egyhangúlag - 7 igen 
szavazattal- elfogadta, és az alábbi határozatot hozta: 

9/2023. (11.21.) Szoc. 
Tárgy: A születési támogatásról szóló rendelet megalkotása (9) 

H A T Á R O Z A T 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Szociális Bizottsága megtárgyalta 
„A születési támogatásról szóló rendelet megalkotása" című előterjesztést és 
egyhangúlag elfogadásra javasolja a Képviselő-testület számára. 

Krausz Jánosné: 
Felvetette még, hogy valamilyen támogatást kaphatnak-e a kismamák, mivel másik 
városba kell utazniuk és ez plusz költségek jelent számukra. 

Agócs Lászlóné: 
Válaszában elmondta, hogy az utazási költséghez hozzájárulást lehet kérni a NEAK-
tól, az igényt online is le lehet adni. 

5. Szentes Város Önkormányzata Bölcsődéje szakmai 
programjának módosítása 

Agócs Lászlóné: 
Kifejtette, hogy a bölcsődei gondozási díj bevezetése miatt kellett a szabályzatokat 
módosítani. 
Megállapította, hogy több kérdés, vélemény nem volt. 
Megkérte a bizottság tagjait, aki a szakmai program elfogadását javasolja, 
szavazatával jelezze. 
A Szociális és Egészségügyi Bizottság a Bölcsőde szakmai programját egyhangúlag 
- 7 igen szavazattal- elfogadta, és az alábbi határozatot hozta: 

10/2023. (11.21.)Szoc. 
Tárgy: Szentes Város Önkormányzata Bölcsődéje szakmai programjának és 
SZMSZ-nek módosítása 

H A T Á R O Z A T 
Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Szociális és Egészségügyi 
Bizottsága megtárgyalta a Szentes Város Önkormányzata Bölcsődéje Szakmai 
programjának, valamint Szervezeti és Működési Szabályzatának módosítására 
vonatkozó előterjesztést és azokat jóváhagyja, az előzőleg hatályban lévő 
szabályzatokat hatályon kívül helyezi. 
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A határozatról értesül: 
1. Szentes Város Önkormányzata Bölcsődéje 6600 Szentes, Vásárhelyi út 2. 
2. Szentesi Közös Önkormányzati Hivatal Szociális Iroda Helyben 

6. Szentesi Családsegítő Központ szabályzatainak módosítása 

Agócs Lászlóné: 
Elmondta, hogy a Családsegítő Központ külső férőhely kialakításához nyert pályázati 
forrást, amelynek keretében egy lakást tudnak vásárolni. A családok átmeneti 
gondozása a családsegítőhöz tartozik, így szükséges az ehhez kapcsolódó 
szabályzatok módosítása. 

Dr. Szabó Andrea: 

Megkérdezte, hogy megvan-e már a lakás? 

Gál Antal: 
Válaszában elmondta, hogy igen, kicsit lassan alakultak a dolgok, de a Jogi Bizottság 
a tegnapi napon jóváhagyta az adás-vételi szerződést, így a héten aláírásra kerülhet. 
Akkor tudják elkezdeni a felújítást, ablakcserét, a felszerelési tárgyak megvásárlását. 
Dr. Szabó Andrea: 

A család már ki van választva, a Lakásügyi Bizottság hatásköre lesz a kiválasztás? 

Gál Antal: 
Nincs kiválasztva, és nem a Lakásügyi Bizottság jelölhet lakót. A külső férőhely 
kifejezetten a családok átmeneti otthonához kötődő elem, tehát mindenképpen abból 
a középrétegből jövő családoknak lesz alternatíva, akik nehéz helyzetbe kerülnek, de 
pld. a családok átmeneti otthonába nem szeretnének bekerülni. A szabályozás 
szerint a bejutáshoz ugyanolyan kérelmet kell benyújtani, mint a családok átmeneti 
otthonába. 
Dr. Szabó Andrea: 

Mik a szabályok, mennyi ideig lehetnek itt a családok? 

Gál Antal: 
A családok átmeneti otthonában 1 évig lehet maradni, indokolt esetben fél évvel 
meghosszabbítható, tehát maximum másfél évig. Ebben a lakásban maximum három 
évig lehetnek a családok, de úgy, hogy az átmeneti gondozás idejét is be kell 
számítani. A külső férőhely esetében a térítési díj is nagyon eltérő, félévente 
emelkedő térítési díj kerül megállapításra, amely már az utolsó félévben nagyon 
közelít egy komolyabb albérleti díjhoz. 
Krausz Jánosné: 

Megkérdezte, hogy kötelező takarékosságban gondolkoznak esetleg? 

Gál Antal: 
A szakmai programban van erre vonatkozó rész, de nem kötelező érvénnyel 
szerepel. 
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A családdal természetesen egy szakmai kolléga is tartani fogja a kapcsolatot, ez nem 
olyan, mint a családok átmeneti otthonában, ahol folyamatos a kapcsolat, de 
látogatások alkalmával természetesen a takarékosság kérdéskörét is érintik. 

Krausz Jánosné: 

Életvezetési tanácsokat is kapnak a családok? 

Gál Antal: 
Alapvetően attól függ, hogy mi volt az oka annak, hogy a lakhatási probléma 
felmerült. Elsősorban olyan családokat szeretnének kiválasztani, akik esetében 
látják, hogy ők maguk is valóban tenni akarnak helyzetük javítása érdekében és 
képesek és szándékukban áll megoldani a gondjaikat. 
Gyermán-Dobai Mária: 
Megkérdezte, hogy bérlakást vásároltak? 

Gál Antal: 
Igen, eredetileg is bérlakást szándékoztak vásárolni, nem akartak kertes házat, mert 
azzal sokkal több gond van. Arra is figyelemmel voltak, hogy a jelenlegi rezsiárak 
mellett távfűtéses lakást vásároljanak. A lakás az önkormányzati vagyont fogja 
növelni és a szentesi családokat fogja szolgálni. 

Gyermán-Dobai Mária: 
Egy db lakást vásároltak? 

Gál Antal: 
Igen, kettőre pályáztak, egyet nyertek. Megjegyezte azonban, hogy az egész 
országban 5 intézményt támogattak meg, és mindenkinek egy lakás vásárlására lesz 
lehetősége. 
Úgy tudja, hogy azért adtak egyet, mert minden évben szeretnék meghirdetni a 
pályázatot. Elmondta, hogyha úgy adódik, akkor jövőre is pályáznak. 

Agócs Lászlóné: 
Megállapította, hogy több kérdés, vélemény nem volt. 
Megkérte a bizottság tagjait, aki a szabályzatok elfogadását javasolja, szavazatával 
jelezze. 
A Szociális és Egészségügyi Bizottság a Családsegítő Központ szabályzatait 
egyhangúlag - 7 igen szavazattal- elfogadta, és az alábbi határozatot hozta: 

11/2023. (11.21 .)Szoc. 
Tárgy: Szentesi Családsegítő Központ szabályzatainak módosítása 

H A T Á R O Z A T 
Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Szociális és Egészségügyi 
Bizottsága megtárgyalta a Szentesi Családsegítő Központ Családok Átmeneti 
Otthonára vonatkozó szakmai programjának, házirendjeinek, valamint Szervezeti és 
Működési Szabályzatának módosítására vonatkozó előterjesztést és azokat 
jóváhagyja, az előzőleg hatályban lévő szabályzatokat hatályon kívül helyezi. 
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A határozatról értesül: 
1. Szentesi Családsegítő Központ 6600 Szentes, Ady E. u. 10. 
2. Szentesi Közös Önkormányzati Hivatal Szociális Iroda Helyben 

7. Intézményi beszámolók 

Agócs Lászlóné: 
A Bölcsőde kapcsán örömét fejezte ki, hogy a szülők elfogadták a gondozási díj 
befizetését, 66 fő fizeti a díjat, a többiek a benyújtott igazolások alapján mentesülnek 
a díj fizetése alól. 
A Családsegítő Központ vonatkozásában megjegyezte, hogy nagyon jól működik az 
élelmiszerbank, az intézmény a Pennyvel van szerződésben. 

Gál Antal: 
Megjegyezte, hogy a városban több helyen is működik, a Gondozási Központban, 
Hajléktalan Segítő Központban is van szerződés. Az Ő intézményük a Pennyvel van 
kapcsolatban, amely a legkisebb csomag gyakorlatilag, de elmondása szerint így is 
jelentős mennyiségű élelmiszerhez jutnak. Jelenleg 66 családot tudnak nagyon 
komoly élelmiszercsomaggal minden nap segíteni. 

Puskásné Halál Ágnes: 
Elmondta, hogy az intézmény 2022. márciusa óta tud részt venni a programban. Ők 
a Lidl-ből kapják a csomagokat, nem úgy, mint a családsegítő, ők húsárút nemigen 
kapnak, főleg pékárú, zöldség, gyümölcs ami érkezik hozzájuk hetente 1-2 
alkalommal, ami óriási segítség az ellátottaknak. 

Agócs Lászlóné: 
A Hajléktalan Segítő Központ vonatkozásában megkérdezte, hogy a két meghirdetett 
álláshelyet sikerült-e már betölteni? 

Ladányi János: 
Elmondta, hogy folyamatosan zajlanak a meghallgatások, sok a más helységből 
jelentkező, anyagi okok miatt is a szentesi jelentkezőket szeretnék előnyben 
részesíteni. Az élelmiszerbankkal kapcsolatban elmondta, hogy a központ az Aldival 
van szerződésben, mostanában havonta csak 1-2 alkalommal kapnak lehetőséget, 
az okát nem tudják. 

Agócs Lászlóné: 
A Védőnői Szolgálattal kapcsolatosan megkérdezte, hogy megszokták-e a szülők, 
hogy nincs külön gyermekügyelet, megszűnt-e a panaszkodás? 

Gyermán-Dobai Mária: 
Elmondta, hogy lecsendesedett a dolog, nem jelezték a kollégák, hogy 
panaszkodnának a szülők. Egy-két visszajelzést kaptak, hogy az ügyeletről beküldték 
őket a gyermekosztályra. 

Vida-Szücs Istvánné: 
Tájékoztatta a bizottságot, hogy a mai napon kaptak megkeresést az Országos 
Kórházi Főigazgatóságtól, hogy a védőnői ellátás átszervezése kapcsán 2023. 
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március 1-ig meg kell küldeni a jelenlegi infrastruktúrára vonatkozó adatokat a július 
1-jei átvételhez kapcsolódóan. 

A kapott levél azt is tartalmazza, hogy az iskola-egészségügyi feladatokat továbbra is 
az önkormányzatoknak kell biztosítani. 

Kérte a bizottság elnökének, valamint a Szociális Irodának a segítségét. 

Dánviné Nagy Andrea: 
A Parkerdő Otthon vonatkozásában elmondta, hogy 2022. áprilisában hatósági 
eljárás indult az Otthonban, amely 2022. novemberében lezárult azzal, hogy az 
Otthon a szakmai szabályokat betartotta, az idegenkezűséget kizárták. 
Most 11 hónapra új eljárást indult, új szakértőt rendeltek ki. Annyit tud jelenleg, hogy 
az orvosokat és a konyha dietetikusát hallgatták ki és újabb szakértői vizsgálat indult. 

Dr. Chomiak Waldemar: 

Megkérdezte, hogy mi volt a halálok a boncolási jegyzőkönyv szerint? 

Dánviné Nagy Andrea: 

Nem tudta megmondani, mert ők abból nem kaptak. 

Dr. Chomiak Waldemar: 
Tudomása szerint volt egy egyeztetés az intézmények és a kórház igazgatója között, 
megkérdezte, hogy mi volt az egyeztetés tárgya? 
Dánviné Nagy Andrea: 
Az orvosigazgató arról tájékoztatta az intézményvezetőket, hogy a felújított 50 ágyas 
belgyógyászati osztályon kb. 30 férőhelyet az idősotthonban élő személyek foglalnak 
el. 
Gyakorlatilag az intézményeket arra kérték (25 intézmény kapott meghívást), hogy 
érzékenyítsék az ellátottakat, a hozzátartozókat arra, hogy békében az intézményben 
is meg lehet halni és virágnyelven ugyanezt mondta a professzor is, tehát konkrétan 
arról szólt a történet, hogy az intézmények ne foglalják az aktív ágyakat. 
Dr. Chomiak Waldemar: 
Megkérdezte, hogy a rühesség megszűnt-e az intézményben? 

Dánviné Nagy Andrea: 
Igennel válaszolt. 

Dr. Chomiak Waldemar: 

Kérte, hogy az intézmény a beszámolójában a fentebb felsorolt esetekre is térjen ki. 

Dánviné Nagy Andrea: 
Kiegészítette, hogy az esetet tavaly áprilisban leírta, a most említett dolog pedig a 
beszámoló elkészülte után történt. 



Krausz Jánosné: 
Megkérdezte, hogy akkor ezt úgy kell érteni, hogyha van egy beteg ellátott, aki a 
kórházban esetleg még kezelhető, azt ne vigye be az intézmény a kórházba, hanem 
szépen csöndben az intézményben haljon meg? 

Dányiné Nagy Andrea: 
Természetesen az intézmény ezt nem vállalja fel, a továbbiakban is a szakma 
szabályainak megfelelően fognak intézkedni. 

Krausz Jánosné: 

Olyan előfordul-e, hogy a kórház nem tudja befogadni? 

Dányiné Nagy Andrea: 
Sokszor ez történik, az intézmény beviszi, délután pedig visszaküldik az 
intézménybe. 
Agócs Lászlóné: 
Megállapította, hogy több kérdés, vélemény nem volt. 
Megkérte a bizottság tagjait, aki az intézményi beszámolókat elfogadja, szavazatával 
jelezze. 

A Szociális és Egészségügyi Bizottság az intézményi beszámolókat - 7 igen 
szavazattal- elfogadta, és az alábbi határozatot hozta: 

12/2023. (11.21 .)Szoc. 
Tárgy: Intézményi beszámolók 

H A T Á R O Z A T 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Szociális Bizottsága megtárgyalta 
az intézményi beszámolókat és azokat egyhangúlag elfogadta. 

3.Egyebek 

Agócs Lászlóné: 
Bemutatta Áfra Anitát, aki a Baptista Szeretetszolgálat helyi képviselője. Megkérte, 
hogy mutassa be tevékenységüket. 

Áfra Anita: 
Elmondta, hogy a szociális szférába egy éve került, és szeretné, ha a Baptista 
Tevékeny Szeretet Misszió is csatlakozni tudna a város ellátórendszeréhez attól 
függetlenül, hogy nem önkormányzati intézmény. Intézményük a városban nappali 
szenvedélybeteg ellátást nyújt, jelenleg 110 ellátottuk van. Az éves beszámolójuk 
most készült el, fogja küldeni az Iroda részére, amiben tükröződik, hogy mivel 
foglalkoznak. 
Több területen tevékenykednek, háztartáspótló tevékenységet végeznek, 
élelmiszerosztással foglalkoznak, lakásügyi kérdésekben, jogi kérdésekben adnak 
tanácsokat, addiktológiai szakorvos havonta kétszer tart előadást. 
Jelenleg is 110 %-on működnek, mivel 100 főre van engedélyük, de még így is 25 
körüli a várakozók száma. 
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A Vásárhelyi úton van az Új Esély Központ, a jelszavuk, hogy éhesen nem távozik 
tőlük senki, aki elmegy az intézménybe, tisztálkodni, mosni tud, de jelenleg ellátottat 
nem tudnak fogadni. 

Tavaly Barát Lászlóval rendeztek kábítószer-ellenes napot is. 

Agócs Lászlóné: 

Hozzátette, hogy szombaton és vasárnap is nyitva vannak, és 200,-Ft az ebéd. 

Áfra Anita: 
Kiegészítette azzal, hogy ha csoportos foglalkozásokat tartanak, akkor az ebéd is 
ingyen van. Hornyik László Károly: 

Megkérdezte, hogy a 110 fő mind szentesi lakos? 

Áfra Anita: 
Igennel válaszolt, mindenki szentesi lakos. A szakmai programjuk is rögzíti, hogy 
szentesi lakosok lehetnek ellátottak, vagy természetesen azok is, akiknek mondjuk 
nincs bejelentett lakóhelyük a városban, de tudvalevő, hogy életvitelszerűen itt lakik, 
tanyán él, itt dolgozik. 
Dr. Szabó Andrea: 

Megkérdezte, hogy az ingyenes étkezést mindenkinek tudják biztosítani? 

Áfra Anita: 
Válaszában elmondta, hogy az ingyenes étkezést csak a 110 fő ellátott tudja igénybe 
venni. 
Agócs Lászlóné: 
Megköszönte a bemutatkozást, kérte, hogy a beszámolót a következő bizottsági 
ülésre juttassa el, és akkor még merülhet fel kérdés az intézménnyel kapcsolatban. 

Javaslattal élt a bizottság felé, hogy a Baptista Szeretetszolgálat nevében Áfra Anita 
állandó meghívottként kerüljön be a bizottság Ügyrendjébe. 

Megkérte a bizottság tagjait, aki a javaslatot elfogadja, szavazatával jelezze. 

A Szociális és Egészségügyi Bizottság a javaslatot egyhangúlag - 7 igen 
szavazattal- elfogadta, és az alábbi határozatot hozta: 

13/2023. (11.21.)Szoc. 
Tárgy: A Szociális és Egészségügyi Bizottság Ügyrendjének módosítása 

Szentes Város Önkormányzata Képviselő-testülete Szociális Bizottsága megtárgyalta 
a Szociális és Egészségügyi Bizottság Ügyrendjének módosítására vonatkozó 
előterjesztést és egyhangúlag elfogadta az Ügyrend 5. pontjának kiegészítését azzal, 
hogy állandó meghívott a bizottság ülésére a Baptista Tevékeny Szeretet Misszió 
képviselője. 

H A T Á R O Z A T 
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Agócs Lászlóné: 
Megállapította, hogy több kérdés, vélemény, hozzászólás nem volt, megköszönte a 
részvételt és a nyílt ülést 14:20 órakor bezárta. 

K.m.f. 

, r \ 

Krausz Jánosné 
bizottsági tag 

' /Llj f ^ í - O , 
Agócs Lászlóné 
a bizottság elnöke 
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